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WOR-ROR.0003.156.2021 

 

 

 
Pan Jakub Kwaśny 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarnowie 

 

 

 

W odpowiedzi na Pana wnioski zawarte w piśmie z dnia 2 listopada 2021 r., znak: 
KRM.0003.450.2021 informuję:   

 
W sprawie dotyczącej remontu Pasażu Tertila informuję, że w dniu 19 października br. roku 

remont Pasażu Tertila został zlecony miejskiej spółce PUK Sp. z o.o. z terminem realizacji do 
15.12.2021 r. Wykonawca ostatecznie pisemnie przekazał informację, iż w wyniku panującej 
pandemii SARS CoV-2 i związanymi z tym faktem konsekwencjami (m.in. pracownicy PUK są 
nieobecni w pracy z uwagi na odbywanie kwarantanny lub sprawowanie opieki nad dziećmi będącymi 
na kwarantannie), zakończenie tego zadania przez PUK w roku 2021 będzie niemożliwe.  

 
W sprawie nieodpłatnego odbioru odpadów z ogródków działkowych dwukrotnie  

w ciągu roku informuję, że Rodzinne Ogrody Działkowe na terenie Tarnowa, podobnie jak wszystkie 
inne nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, nie są 
objęte miejskim systemem gospodarowania odpadami komunalnymi i nie ponoszą z tego tytułu 
żadnych opłat na rzecz miasta. W takiej sytuacji trudno jest, tak jak Pan Przewodniczący proponuje, 
aby w ramach wnoszonej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi doraźnie odbierać 
odpady zielone od użytkowników tych ogrodów. W przypadku ewentualnego objęcia miejskim 
systemem gospodarowania odpadami komunalnymi nieruchomości niezamieszkałych (Miasto nie 
może objąć swoim systemem wyłącznie Rodzinnych Ogrodów Działkowych) Gmina Miasta Tarnowa 
nie będzie mogła powierzyć odbioru tych odpadów Miejskiemu Przedsiębiorstwu Gospodarki 
Komunalnej, nad którym sprawuje kontrolę, lecz na mocy art. 6d ustawy o utrzymaniu czystości  
i porządku w gminach będzie musiała ogłosić przetarg na te usługi na rynku.  W związku z powyższym 
należy się spodziewać, że w przypadku ogłoszenia takiego postępowania przetargowego w złożonych 
ofertach pojawią się ceny rynkowe porównywalne do obecnie proponowanych przez firmy działające 
na rynku odpadów na terenie Miasta Tarnowa.  
W takich przetargach nie może brać udziału miejska spółka, gdyż ograniczają ją przepisy związane  
z prowadzeniem działalności w trybie in house, a z innymi potencjalnymi oferentami gmina nie może 
prowadzić negocjacji i musi przyjąć proponowane warunki lub ewentualnie, w ściśle określonych 
przypadkach, unieważnić postępowanie przetargowe. Nie ma przy tym gwarancji, że w drodze 
postępowania przetargowego uda się uzyskać satysfakcjonujące działkowców warunki, zwłaszcza 
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biorąc pod uwagę, że generalnie firmy świadczące usługi komercyjne w tym zakresie pobierają niższe 
opłaty w przeliczeniu na 1m3 odpadów deponowanych w pojemnikach typu kontener, a głównie takie 
są wykorzystywane na terenach ogrodów działkowych. W ramach gminnego systemu 
gospodarowania odpadami komunalnymi ustawodawca zobowiązał gminy do stosowania 
proporcjonalnych opłat bez względu na wielkość pojemnika.  

Pragnę dodać, że zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  

w przypadku, gdy w systemie gospodarowania odpadami komunalnymi w gminie występują 

nadwyżki środków finansowych, gmina może wykorzystywać te środki na stałe lub cykliczne akcje 

związane z gospodarowaniem odpadami, w tym także np. dodatkowe odbiory różnego typu odpadów  

w poszczególnych częściach miasta. W sytuacji, gdy w Gminie Miasta Tarnowa występuje 

wielomilionowy deficyt w zakresie gospodarowania odpadami  skorzystanie z takich uprawnień nie 

jest możliwe. 

 


		2021-11-24T15:54:01+0100




